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Polská fotbalová federace
(PZPN – Polski Związek Piłki
Nożnej) vystaví v Otwocku
s využitím peněz ze státního
rozpočtu Národní centrum
školení, výzkumu a tréninku
fotbalu. Ministerstvo spor-
tu a cestovního ruchu totiž
souhlasilo s žádostí federa-
ce o spolufinancování inves-
tice v rámci programu inves-
tic se zvláštním významem
pro sport. Stavba za více než
400 milionů polských zlo-
tých (cca 2,2 miliardy Kč) je
naplánována na roky 2024 až
2027.

„Národní reprezentace by měly
mít svůj vlastní „dům”. Vznik
takového centra pro nás bude
klíčovou investicí. Zajistí opti-
mální úroveň rozvoje fotbalis-
tek, fotbalistů a celé disciplí-
ny, umožňující se tím samým
připojit se k nejlepším v rámci
Evropy“ řekl předseda Polské
fotbalové federace Cezary Ku-
lesza.

Multifunkční Národní centrum
školení, výzkumu a tréninku
fotbalu by mělo být strategickou
investicí pro další rozvoj fotba-
lu v Polsku na různých úrov-
ních, a to od mládežnických
národních reprezentací, přes
výzkum a implementaci ino-
vativních metod a technologií,
školení rozhodčích a trenérů,
až po pořádání mezinárodních
kvalifikačních turnajů (včetně
futsalu, plážového fotbalu, e-
-sportu a teqball'u). Plánovaná
investice tak má umožnit roz-
voj sportu, vzdělávání trenérů
a rozhodčích, rozvoj hráčů, zo-
hlední rovněž potřeby osob se
zdravotním postižením a pod-
poří tak fotbal a fyzickou akti-
vitu.

Národní centrum se bude na-
cházet na 12 hektarech pozem-
ků v Otwocku a bude zahrnovat
osm travnatých hřišť a zastře-
šené hřiště (halu). Dále zde
vznikne specializovaná futsa-
lová hala, dvě hřiště na plážový
fotbal (z toho jedno kryté), zdra-
votní centrum a sklad vybave-
ní. Vedle toho zde bude také
moderní administrativní a vzdě-
lávací budova s podzemní ga-
ráží, hotelem a ubytovnou pro

Polská fotbalová federace vystaví nové
Národní centrum školení, výzkumu a tréninku fotbalu

sportovce pro potřeby školení
ve Škole sportovního přeboru.

„Vytvoření národního centra je
nutnou podmínkou k tomu, aby-
chom mohli reálně pomýšlet
na regulérní boje o nejprestiž-
nější trofeje ve fotbale. V minu-
lé sezóně postoupily až tři naše
reprezentace na závěrečné tur-
naje ME mládeže, což se v jed-
nom roce ještě nestalo. Roz-
voj infrastruktury jistě přispěje
k tomu, aby takové situace ne-
byly výjimkou, ale normou,“ řekl
Kulesza.

„Moderní tréninkové centrum,
věnované všem polským repre-
zentačním fotbalovým týmům,
trvale vyřeší mnoho organizač-
ních záležitostí a zároveň zaru-
čí standard nezbytný pro zlep-
šení individuálních a týmových

dovedností. Na takovém místě
– jedinečném v Evropské měřít-
ku – budou mít polské národní
týmy ideální podmínky pro tré-
nink během tréninkových kem-
pů“ zdůraznil generální sekre-
tář PZPN Łukasz Wachowski.

Činnost Národního centra
školení, výzkumu a tréninku
fotbalu bude vycházet z kom-
plexního modelu řízení vzdělá-
vacích a sportovních zařízení
s několika klíčovými prvky. Pře-
devším bude plnit roli tréninko-

vého centra sloužícího všem
polským národním fotbalovým
týmům – mužským (A, U-21,
U-20, U-19, U-18, U-17, U-16,
U-15) i ženským (A, U-19,
U-17, U-15), polským národním
futsalovým týmům (A, U-19, A-
-žen) a také polským národním
týmům plážového fotbalu (A,
U-21). V Otwocku se budou rov-
něž konat školení trenérů a roz-
hodčích (Škola trenérů PZPN,
Centrum školení rozhodčích
a VAR). Moderní zázemí bude
sloužit rovněž k pořádání všech
školících akcí PZPN.

Cílem centra bude rovněž vý-
zkum rozvoje fotbalu a koor-
dinace zavádění moderních
metod a řešení v oblasti spor-
tovního školení. „Spojení tré-
ninkových a výzkumných funkcí
jistě přinese výsledky nejen pro
polský fotbal, ale pro celý sport
u nás. Vytvoření jednoho z nej-
modernějších a nejlepších cen-
ter v Evropě nám dá příležitost
optimálně využít dovednosti
specialistů pracujících s národ-
ními týmy“ dodal Wachowski.

Další velkou výhodou Národ-
ního centra školení, výzkumu
a tréninku fotbalu je jeho polo-
ha. Otwock se nachází přibližně
25 kilometrů od hlavního města
a má dokonalé spojení s Var-
šavou, je při tom zárukou klidu
a pohody. Navzdory své krátké
vzdálenosti od nejlidnatějšího
města Polska umožní odpo-
činout si od ruchu velkoměs-
ta. Přestože Národní centrum
školení, výzkumu a tréninku
fotbalu bude jedním z nejmo-
dernějších zařízení tohoto typu
na starém kontinentu, samotný
Otwock nabízí atmosféru his-
torie. Více než stoletá budova
radnice, malebná řeka Świder
nebo Gurewiczova vila posta-
vená ve stylu Świdermajer, kte-
rá patří k nejstarším dřevěným
stavbám v Evropě – to prostě
musíte vidět!

FOTO: RADOSLAW JOZWIAK/CYFRASPORT

INZERCE

Polská fotbalová federace
(PZPN- Polski Związek Piłki Nożnej)
Je největší a zároveň jednou z nejstarších sportovních asociací
v Polsku. Byla založena ve Varšavě v prosinci 1919. První sídlo
asociace bylo v Krakově. Hlavním cílem asociace je rozvoj a po-
pularizace fotbalu. https://pzpn.pl



Trochu jinou oslavu 17. listopadu přichystali pořadatelé satirického průvodu, který se hravě
vyjadřuje k současným společenským problémům. Snímek zaslal čtenářRoman Kubarič.

inzerce

Fotkou týdne je
Sametové posvícení

Tři hráči na flámu
Česká fotbalová reprezentace řešila
před dnešním závěrečným zápasem
kvalifikace na mistrovství Evropy
v příštím roce v Německu proti
týmuMoldavska nepříjemnosti.
Hráči Jakub Brabec, Vladimír Coufal
a Jan Kuchta navštívili v noci na
neděli v Olomouci bar, kde popíjeli.
Včera byli vyřazeni z kádru. Trenér
Jaroslav Šilhavý věří, že i tak se
podaří na ME postoupit. STRANA 14
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Zamilované páry
připevňují své
„zámečky lásky“
všude, kde se dá.

Díky románu Chci tě z roku
2006, který byl o rok později
zfilmován, se po celém světě
rozšířil zvyk zamilovaných,
který ohrožuje nejen památ-
ky, ale také přírodu.

Nebezpečná romantika
Připevňování zámečku lásky
začalo být oblíbené i v národ-
ním parku Grand Canyon.
Strážci parku se ale v posled-
ní době stále více obávají tu-
ristů, kteří takzvané zámky
lásky připevňují na kovové
ploty na různýchmístech par-
ku a házejí klíče do vody.
V příspěvku na Facebooku

strážci parku uvedli, že jakko-
li se tato forma zpečetění lás-
ky může zdát romantickou,
v podstatě nejde o nic jiného
než o znečišťování přírody,
které ohrožuje zvířata v ce-
lém kaňonu. Příspěvek stráž-
ci parku doprovodili fotogra-
fií, na které zámky odstraňu-
jí. „Láska je silná, ale není tak
silná jako naše štípačky,“ sto-
jí v popisku strážců parku
Grand Canyon.

Odpadky pro kondory
V národním parku Grand Ca-
nyon žije několik vzácných
a ohrožených druhů, jako je
netopýr Townsendův nebo
motýli Papilio indra kaiba-
bensis. Ale v tomto případě
mají strážci parku největší
obavu o kondory kalifornské.
Na Facebooku informovali
o případu, kdy bylo nutné jed-
noho z kondorů operovat

poté, co spolkl mince. „Kon-
doři jsou zvědavá zvířata a po-
dobně jako malé děti zkou-
mají divné věci, na které nara-
zí, vlastními ústy. Kondořimi-
lují lesklé věcičky,“ uvedli
strážci.
Kondor kalifornský je nej-

větší suchozemský pták v Se-
verní Americe s rozpětím kří-
del téměř tři metry. Od roku
1967 jsou tito ptáci zařazeni
na seznam ohrožených dru-
hů. Jejich populace se zvýšila
díky chovu v zajetí a v roce
2022 žilo podle amerických
ekologů ve volné přírodě
a v zajetí 561 kondorů. Stále
však umírají kvůli otravě olo-
vem, konzumaci odpadků
a zasažení elektrickým prou-
dem, uvedla služba národní-
ho parku.

Lízánímobtěžují
psychedelické ropuchy
Výzva správy parku je jedním
z nejnovějších varování turis-
tům, kteří se v parcích chova-
jí nepatřičným způsobem. Ná-
vštěvníci byli viděni, jak si po-
řizují selfie se zvířaty, obtěžu-
jí volně žijící tvory nebo
k nim chodí příliš blízko, oli-
zují psychedelické ropuchy,
kácejí stromy nebo sahají do
geotermálních jezírek. Po-
dobný druh chování podle
správy parku dokazuje, že
lidé nechápou a nerespektují
přírodní prostor takovým
způsobem, jakým by měli.

Skládání kamenů
Velký kaňon není jediný, kte-
rý má podobné problémy.
V roce 2018 apelovala správa
národního parku Zion na ná-
vštěvníky, aby se nezapojova-
li do virálního trendu skládá-
ní kamenů na sebe, u kterých
se pak fotili. Přesouvání ka-

menůmůže odkrýt půdu a vy-
stavit ji větrné erozi, vyrušit
zvířata žijící pod kameny
nebo zmást turisty putující
po stezkách. „Zanechávat po
sobě stopy, ať už vyrýváním

iniciál do kmene stromu,
škrábáním jména na skálu,
nebo skládáním kamenů na
hromadu, je prostě vandalis-
mus,“ uvedli představitelé
parku. ČTK

Nádraží dlouhé jeden metr
Modely vláčků a lokomotiv zaplnily o víkendu sál Reduty
v centru Uherského Hradiště. Akce představila práci železnič-
ních modelářů, konala se devátým rokem. Bylo tu několik
nádraží, která dosahovala maximálně jednoho metru. Celá
vystavovaná trať byla dlouhá třicet metrů. ČTK

Celosvětový fenomén ničí památky třeba i v Praze. Nejvíce jich je
vidět na Karlově mostě. Objevují se i na dalších místech. METRO

Letos pofrčí
tlumené tóny
Barvami letošních
Vánoc bude podle čes-
kých prodejců ozdob
zejména zlatá, bílá
a černá, v kurzu jsou
také tlumené přírod-
ní tóny nebo růžová.
Češi letos začali naku-
povat vánoční dekora-
ce kvůli teplejšímu
podzimu později, pro-
to někteří prodejci za-
čali se slevami. ČTK

Připevnit společně visací
zámek na některé z veřejných
míst se v posledních
desetiletích stalo symbolem
věčné lásky po celém světě.

• Původ této tradice, kdy zami-
lované páry zpečeťují své vzá-
jemné závazky zamčením
zámku a hozením do vody,
je z velké části neznámý.
Podle některých pochází
zvyk z Číny. Lidé si tam zamy-
kají duše do kovových krabi-
ček a klíč shazují z útesu do
údolí Žlutých hor. Jiná verze
říká, že pochází z 80. let
dvacátého století z Maďar-
ska. Nejčasteji je ale zmi-
ňován film Chci tě.

• Tento fenomén je k vidění
10 let i v Praze. Většinou za

ním jsou turisté. Před několi-
ka lety vznikla iniciativa,
která je odstraňuje. Lidé se
štípačkami takto nasbírají
desítky kilogramů kovu,
v roce 2020 se odhadovalo,
že za 11 let bylo jen z pamá-
tek Karlova mostu odstraně-
no přes 13 tun. Jedním z inici-
átorů je youtuber Janek
Rubeš. Podle něj tuto zábavu
podporují některé obchody,
které v blízkosti památek
zámečky prodávají. Je to
dobrý byznys. Jeden takový
zámeček stojí pár stovek.
Zámečky ničí památky právě
svou tíhou.

• Známá je také hláška, která
takovou zábavu kritizuje
slovy: „Stejně se všichni
rozejdete, č....i“ MAP

3x
ČT

K

KRÁTCE

Celosvětové zábavy dál
ničí přírodu i památky

TUNY KOVU Z KARLOVAMOSTU
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Zvládá zaměstnání, rodinu se
dvěma malými dětmi a také
několikrát za měsíc vystupu-
je s formací Five Leaf Clover.
Ta hraje irskou hudbu okoře-
něnou rockem i folkem. O no-
vých videoklipech a albu se
rozpovídal kapelník Pavel
Brejcha.

Za jakých okolností vaše
kapela vznikla?
Začal jsem hrát na bodhran,
tedy irský buben, v kapele
RíRa, v níž jsme hráli tradič-
ní irskou hudbu, trochu ko-
řeněnou jazzem. Tomě bavi-
lo, ale říkal jsem si, že bych
to chtěl posunout nějak dál
a trochu přitvrdit. Tak jsem
si vzal kytaru, napsal jednu
písničku a dvě oblíbené bala-
dy jsem trochu „zpunkoval“.
S tímto materiálem jsem za-
čal dávat dohromady kama-
rády a jejich kamarády
a zhruba po dvou letech jsme
v roce 2012 poprvé vystoupi-
li s jedenácti písničkami na
kamarádově akci, na hradě ji-
ného kamaráda. A byla to vel-
ká legrace! Teď je nás v kape-
le pět a jsme skvělá parta, se
kterou mě hudba vážně
baví.

Kde hrajete nejraději?
Tam, kde je spousta lidí, kteří
jsou dobře naladění a chtějí
se bavit.

Píšou vám fanynky?
Fanynky mi nepíšou. Vlastně
docela dlouhou dobu se stáva-
lo, že když jsem slezl po kon-
certu z pódia, převlékl se do
jiného oblečení a šel se bavit
třeba se zpěvačkou, tak za
mnou někdo přišel a ptal se:
„To je super kapela! Znáš se
se zpěvačkou?“ Tak jsem od-
pověděl: „Jo, stojím na pódiu
vedle ní a taky tam zpívám.“
Pak nastal podezřívavý po-
hled a náhlé prozření. Asi ne-
jsem tak výrazná osobnost,
jak jsem si myslel. Jednoumě
ale velmi mile překvapilo, že
mě poznali klienti, ke kte-
rým jsme přijeli nainstalovat
internet. Slečny, které tam
bydlely, se mě ptaly, jestli ná-
hodou nehraju ve Five Leaf
Clover. Prý byly na vystoupe-
ní a strašně se jim líbilo. Tak
to mě zahřálo u srdíčka.

S kapelou vystupujete každý
měsíc. Jak často cvičíte?
Zkoušíme pravidelně každý
týden, pokud se nedohodne-
me jinak.

Jak jste přišli ke svému
názvu?
Seděli jsme s ostatními členy
kapely v hospodě, bylo to v
prosinci 2010, a přemýšleli,
jaké jméno si dát. Pak jedno-
ho z muzikantů napadlo, že
nás je pět, tak proč ne pětilís-

tek pro štěstí? Akorát v anglič-
tině. A tak vznikl Five Leaf
Clover.

Máte s kapelou nějaké vysně-
né cíle?
Aktuálně jsme dokončili
nový videoklip a druhý by
měl vyjít v prosinci. Skládá-
me materiál na nové album,
které, doufám, začneme příš-
tí rok natáčet. Rádi bychom
se víc podívali za hranice, do
Francie, Německa, Itálie, Ang-
lie, a když se nám poštěstí,
tak i za velkou louži. Jednou
bych si chtěl zahrát s Jere-
mym Kingem z kapely Flog-
ging Molly a dát si s ním v zá-
zemí pivo Guinness.

Jste táta dvoumalých dětí.
Jak se vámdaří skloubit
péči o rodinu s kapelou
a zaměstnáním?
Díky mé ženě, která je mana-
žerka skupiny, to docela jde,
ale je to řehole. Pracuji jako
servisní technik telekomuni-
kačních zařízení a mám tro-
chu větší flexibilitu, než je ob-
vyklé, takže se dokážeme sla-
dit. Když je potřeba, můžu
být doma a žena si zase vyřídí
své pochůzky nebo jiný pro-
gram. Jsem ale placen od od-
vedené práce, takže se moje
absence v práci potom proje-
ví na rodinném rozpočtu. Za-
tím to však zvládáme vybalan-

covat. S tím se pojí i pracovní
doba, která je dlouhá, takže
děti vídám až večer. Nicméně
chlapci se naučili chodit poz-
ději spát, takže se potkáváme
a máme čas si trochu zablb-
nout, pokud na to je energie.
Když máme koncert nebo
dlouhou zkoušku, tak se nevi-
díme, ale jak je víkend a není
žádná akce, tak se jim to sna-
žím bohatě vynahradit.

Navíc jste domácí kutil, což
ocení každá žena. Na co jste
nejvíc pyšný, co jste vyrobil
vlastníma rukama?
Asi nejvíc na to, jak se mi po-
dařilo doma rozvést topení a
jak se mi povedlo zateplit
dům. Ale vlastně na celý
dům, který jsme si nakonec
celý zrekonstruovali. A po-
vedlo semi z půdy udělat pěk-
né podkroví s ložnicí, velkou
halou, verandou, barem
a druhou toaletou v domě. Na
to jsem taky celkem hrdý.

Měl jste poměrně těžké
dospívání, starala se o vás
mámaa bratr. Vzpomenete
si na něco, co vámpomohlo
dostat se pomyslně „nad hla-
dinu“ a začít zase plavat?
Práce v kultuře. Když mi bylo
16 let, dostal jsem se k práci
v divadle. Pohltilomě to nato-
lik, že jsem tam vydržel sko-
ro pět let. Poté jsem si musel

najít jinou, lépe placenou prá-
ci, abych mohl pomoci s do-
mácím rozpočtem, pak se od-
stěhoval od mámy a začal žít
vlastní život.

Co nejvíce oceňujete na
matce, která o vás pečovala?
Že to se mnou nikdy nevzda-
la a nezbláznila se, i když
k tomu neměla daleko. Jsem
jí vděčný, že mě naučila hrát
na kytaru. MET

Kapela Five Leaf Clover vznikla před 13 lety. Aktuálně připravuje videoklip, který by měl být venku
do konce roku. ARCHIV KAPELY

Pavel Brejcha, frontman skupiny Four Clover Leaf. Jeho snem je
zahrát si s Jeremym Kingem z kapely FloggingMolly. DARK VISION

Kapela Five Leaf Clover
podporuje mámy a táty na
rodičovské dovolené.

• Proto se zapojila do Vá-
nočního koncertu, jehož
cílem je podpořit seberoz-
voj a vzdělávání rodičů,
kteří se snaží skloubit za-
městnání a péči o děti.
Stejně tak se do podpory
zapojila i Radlická kultur-
ní sportovna a hudební
pop-rocková skupina
Leamon, která také na
koncertu vystoupí.

• Akce se koná 16. prosince
od 18 hodin v Radlické
kulturní sportovně. Více
www.marter.cz/vanoc-
ni-koncert-marter. MET

Na kytaru mě naučila máma,
říká kapelník Five Leaf Clover

VÁNOČNÍ KONCERT
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Světelná zoo rozzáří úsměv
Patnáct kovových soch dvanácti druhů zvířat, světelný
tunel, světelná houpačka i osvětlené bludiště se soutěží –
to vše zahrnuje procházka po Světelné zoo, kterou otevřeli
ve Světě bludišť v Drnholci na Břeclavsku. Světelná zoo
bude přístupná až do konce ledna. ČTK

Prudnik řeší
nepříjemnost.
Češi nedodržují
tamní pravidla.

Správa plaveckého bazénu
v polském Prudniku požáda-
la návštěvníky z České re-
publiky, aby se převlékali
v kabinkách, a ne ve společ-
ných šatnách. Podle vedení

sportovního areálu to má
špatný vliv zejména na děti,
napsala Nowa Trybuna Opol-
ska na svých internetových
stránkách.
V šatnách u bazénu Sójka

v Prudniku, který leží za hra-
nicemi s Českem, jsou sice
oddělené šatny pro muže
a ženy, je ale zvykem, že po-
kud se návštěvníci převléka-
jí ze spodního prádla do pla-
vek, dojdou si do kabinky.
To plavci z Česka nedělali

a převlékali se hned u skří-
něk. „Ty stejné šatny využí-
vají děti s rodiči nebo děti
přicházející na plavecké kur-
zy,“ vysvětlila Malgorzata
Haleková-Malinowská, ředi-
telka prudnické sportovní
agentury, proč se u tamního
bazénu objevila výzva směřu-
jící na české návštěvníky.
Podle Nowé Trybuny Opol-

ské mají lidé v Česku liberál-
nější přístup k nahotě než
Poláci. V českých bazénech

panuje větší tolerance ohled-
ně převlékání.
Jako příklad uvádí bazén

v České Vsi u Jeseníku, kde
v pánské šatně nejsou oddě-
lená místa pro převlékání.
Ta jsou jen v dámské šatně.
Jistý polský návštěvník bazé-
nu v České Vsi se pozastavo-
val nad situací, kdy otec do
sprchy přivedl několikale-
tou dceru, ačkoliv se tam
myli nazí muži. Prý to byla
nepříjemná situace. ČTK

VLASOVÁ
KÚRA POMÁHÁ
Doslechla jsem se o firmě SENS, kte-
rá prý jediná prodává v naší repub-
lice výrobky, které opravdu odstraní
problémy s vypadáváním vlasů a ob-
novují jejich růst. Kolik to stojí a kde
firmu najdu? P.R. Praha 6

Máte pravdu, o firmě SENS se v po-
slední době hodně hovoří ve spojení
s problematikou vypadávání vlasů a to
v kladném slova smyslu. Jedna účinná
kúra se skládá ze dvou kusů krému
THERMAL (l ks 330,-- Kč) a šampo-
nu THERMAL (330,-- Kč), spolu tedy
990,- Kč.
Tyto velmi účinné a odzkoušené pří-
pravky si můžete buď koupit nebo ob-
jednat i s přesným návodem na dobírku.
Při větších potížích s vlasy je doporučo-
váno absolvovat alespoň dvě tyto kúry.
Adresa:

SENS – 697 01 Kyjov,
Komenského 606,
Tel.: 518 615 091

www.thermal-sens.cz

1,4
Nejdražší položkou, která
se vydražila v aukci banko-
vek, které kolovaly na úze-
mí Čech, Moravy a Sloven-
ska od roku 1762 do součas-
nosti, se stala takzvaná ví-
deňská bankocedule v hod-
notě 500 guldenů z roku
1806. Prodala se za 1,38 mi-
lionu korun. Třeba jedno-
korunová bankovka z roku
1919 s chybným datem se
podle pořadatelů vydražila
za 660 tisíc korun. ČTK

272
Příspěvky na bydlení bude
možné vyřizovat plně digi-
tálně. Na Prima CNN News
to řekl ministr práce Marian
Jurečka. Úřady práce vyplati-
ly letos v září podle údajů
ministerstva práce zhruba
272 400 příspěvků na bydle-
ní. Před rokem to bylo
188 300 těchto dávek. Stát
v září vyplatil 1,72 miliardy
korun. Průměrná dávka
činila 6304 korun. ČTK

Drahá whisky
Vzácná lahev skoro 100 let
staré skotské whisky Ma-
callan se o víkendu na auk-
ci v Londýně prodala za
téměř 2,2 milionu liber

(61,5 milionu korun). Jde
o dosud nejvyšší částku
vydraženou za lahev vína
nebo lihoviny. Za podob-
nou cenu lze sehnat čin-
žovní dům nebo vilku
v Praze. iDNES.CZ

Naháči z Česka u šaten
bazénu provokují Poláky

4x
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UNIKÁTNÍ BANKOVKY DÁVKY NA BYDLENÍ

KRÁTCE

inzerce
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První sníh
V některých českých
horách začalo o víkendu
sněžit. Až šest centimetrů
napadalo v nejvyšších par-
tiích Krkonoš. Ačkoli byla
na Sněžce naměřena teplo-
ta kolemminus osmi stup-
ňů, kvůli silnému větru,
se ta pocitová blížila k mi-
nus sedmnácti stupňům.
Sníh včera napadl také
v podhůří Krkonoš. Sníh
ale zřejmě dlouho nevydr-
ží, meteorologové předpo-
vídají déšť a vyšší teploty.
Včerejší snímky zazname-
naly první sněhovou nadíl-
ku na sjezdovce Javor
v Peci pod Sněžkou. ČTK

Na rozdíl od Česka
nebo Spojených
států sice nemá
na svém území
studia, přesto na
filmech pro dospělé
bohatne. Kypr.

Kypr se stal v uplynulých le-
tech klíčovou základnou pro
společnosti, které se zabývají
výrobou a prodejem porno-
grafického obsahu. Informo-
val o tom deník Le Monde na
základě studia dokumentů,
které získal při mezinárodní
investigativní akci Cyprus
Confindential.

Hladké podnikání
Ostrov ve Středozemním
moři se stal hlavním evrop-
ským sídlem pro některé
z největších společností, kte-
ré se zabývají pornografií.
Může za to podle deníku příz-
nivé daňové prostředí i pří-
tomnost firem, jež se zabýva-
jí anonymními platbami. „Na
rozdíl od České republiky či
Spojených států nemá Kypr
na svém území filmová stu-
dia,“ napsal deník Le Monde.
Přesto na ostrově sídlí podle

zjištění deníku desítky firem,
které podnikají ve výrobě
a distribuci pornografických
snímků.

Adresy gigantů
Své evropské sídlo má na ost-
rově například společnost
Aylo, které patří portály
Pornhub či YouPorn, či Wise-
bits, která vlastní portály
Stripchat a xHamster. Důvo-
dem, proč se z Kypru stala ob-
líbená základna pro porno-
průmysl, je podle podnikate-
lů v tomto odvětí, kteří se
v polovině září sešli na konfe-
renci v letovisku Limasolu,
především výhodné zdanění
firem. Na ostrově navíc půso-
bí řada technologických fi-
rem, které nabízejí služby
pro anonymní a těžko dohle-
datelné platby a jsou ochotné
na rozdíl od zavedených fi-
nančních institucí spolupra-
covat i s pornografickým prů-
myslem. Informace z interne-
tu podle deníku LeMonde na-
příklad ukazují, že kyperská
firma Payabl spravovala v loň-
ském roce platby pro skupi-
nuWisebits. Skupina Aylo ne-
chtěla veřejně komentovat
své finanční záležitosti či pod-
nikovou strukturu. Působení
na Kypru si však pochvalova-
la. Podle prohlášení poskyt-
nutého deníku Le Monde má

na ostrově „stovky zaměst-
nanců“.

Láska: Rusové a Ukrajinci
„Kypr má velmi živou komu-
nitu, která se specializuje na
technologické služby a patří
mezi nejlepší líhně pro mož-
né zaměstnance,“ uvedla fir-
ma. S výjimkou Aylo většina
firem, které se (na Kypru) za-
bývají vytvářením obsahu
pro dospělé, patří občanům
Ruska, Ukrajiny a Běloruska.
Le Monde píše, že se jedná
o silnou komunitu migrantů.
Podle veterána pornografic-
kého průmyslu AndyhoWull-
mera v těchto firmách spolu-
pracují Rusové a Ukrajinci
bez větších problémů.
„V tomto odvětví konflikt na
Ukrajině neexistuje,“ řekl de-
níkuWullmer.

Aktivity společností neome-
zují podle něj ve větší míře
ani sankce zavedené Evrop-
skou unií po začátku ruské in-
vaze na Ukrajinu. Le Monde
napsal reportáž v rámci in-
vestigativní série Cyprus Con-
findential. Mezinárodní kon-
sorcium investigativních no-
vinářů a investigativní média
se dostaly k 3,6milionu doku-
mentů, které ukazují, jak se
Kypr stal vstupní bránou kapi-
tálu pochybného původu do
Evropské unie. ČTK

3x
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Daňový ráj je také
královstvím porna
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Spisovatel, publicis-
ta i muzikant.

Dnes oslaví pětasedmdesáté
narozeniny Jaroslav Čvanča-
ra. Autor literatury faktu je
také kapelníkem country sku-
piny Taxmeni, ve které hraje
na banjo. Dlouhodobě se vě-
nuje atentátu na Reinharda
Heydricha. Několik let půso-
bil jako badatel v odboru
zkoumání totalitních režimů
Ústavu pro studium totalit-
ních režimů (ÚSTR). Vloni do-
stal od bývalého prezidenta
Miloše Zemanamedaili Za zá-
sluhy I. stupně v oblasti škol-
ství a kultury.
Pražský rodák Čvančara se

nejprve vyučil lakýrníkem
a písmomalířem, později vy-
studoval pedagogickou školu
a střední školu technickou.
Během svého života vystřídal
řadu povolání. Byl lodníkem
Pražské paroplavební společ-

nosti, kotelníkem, lakýrní-
kem autokaroserií, propagač-
ním pracovníkem či pedago-
gem a badatelem.
Čvančara se dlouhodobě vě-

nuje problematice atentátu
na Reinharda Heydricha
a souvisejícím otázkám (čes-
ký protinacistický odboj,
heydrichiáda, vyhlazení Li-
dic, operace Anthropoid
a jiné). Na toto téma vydal

mimo jiné unikátní obrazo-
vou publikaci o Heydrichovi,
obrazovou trilogii na téma
čs. odboje a některé další pub-
likace. Působil jako odborný
poradce, je i spoluautorem
při tvorbě několika dokumen-
tárních televizních nebo roz-
hlasových pořadů.
Několik let působil jako ba-

datel v odboru zkoumání to-
talitních režimů ÚSTR, kde
spolupracoval na výzkum-
ném projektu Českosloven-
ský domácí a zahraniční od-
boj a nacistická okupační
moc. Jako bývalý člen skaut-
ského oddílu Foglarovy Dvoj-
ky s přezdívkou Jáček spolu-
organizoval výstavu u příleži-
tosti devadesátin Jaroslava Fo-
glara a Jana Fischera. Od
skautské organizace Junák
byl vyznamenán Medailí
skautské vděčnosti. V roce
1970 spoluzaložil Taxmeny,
kteří hrají moderní country
& western styl, hraje na pě-
tistrunné banjo. ČTK

Kladno
Poštovní náměstí 2357

Středočeský kraj
Administrativní budova

s užitnou plochou 4 730 m2

v centru města.

Vyvolávací cena
90000000,- Kč

Praha 9
KCihelně č. p. 409
hlavníměsto Praha
Lukrativní komerční pozemky
o výměře 20 228 m2 v Satalicích.

Vyvolávací cena
133 369 120,- Kč

NEMOVITOSTI
NAPRODEJ

Více informací:
www.ceskaposta.cz/nemovitosti

reality.prodej@cpost.cz

Spisovatel, publicista a hudebník
Jaroslav Čvančara PROFIMEDIA

inzerce

Gratulovali
Čeští muzikanti na festi-
valu Blues Alive v Šum-
perku na dálku pogratu-
lovali k 80. narozeni-
námMicku Jaggerovi
a Keithu Richardsovi.
V jednorázové sestavě
nazvané Mick & Keith
Tribute Band zahráli sé-
rii písní z nahrávek Rol-
ling Stones i ze sólových
alb obou legend. Sál
Domu kultury byl plný
navzdory odpolednímu
času. Jagger oslavil kula-
té narozeniny v červen-
ci, Richardsovi bude
80 let v prosinci. ČTK

Lady Macbeth
Ruský skladatel Dmitrij
Šostakovič napsal Lady
Macbeth Mcenského
újezdu s libretistou Ale-
xandrem Preisem podle
povídky Nikolaje Lesko-
va. Nyní bude mít opera
premiéry 24. a 26. listo-
padu ve Státní opeře
v režii Martina Čičváka
s dirigentem Herman-
nem Bäumerem. MET

KRÁTCEJaroslav Čvančara.
Muž mnoha tváří
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Slovenská herečka Natália
Germáni sice většinu času
žije s rodinou v New Yorku,
vždy si ale najde čas na natáče-
ní doma i v Česku. Od čtvrtka
je v kinech snímek Její tělo,
kde hraje postavu Andrey Ab-
solonové, někdejší reprezen-
tantky ve skocích do vody,
která později byla hvězdou
také v pornoprůmyslu. Pak
ale už ve 27 letech zemřela.
Jak náročná byla pro dvojná-
sobnou matku tato role? Ne-
jen o tommluví pro Metro.

Jak jste se k roli dostala?
Režisérka Natálie Císařovská
se tématem zabývala asi osm
let. Probíhal dlouhodobý
casting a štábu se nedařilo ob-
sadit hlavní postavu. Když ne-
našli nikoho v Česku, rozhlí-
želi se v okolních zemích. Od
mojí agentury přišel mail, že
mám udělat self-tape a poslat
ho štábu. Pozvalimě na kame-
rové zkoušky, ale režisérka
přiznala, že už úvodní video ji
přesvědčilo, že jsem ta pravá.

Jak na vás působil při prvním
čtení scénář?
Příběh jsem neznala. Ale po
přečtení scénáře mi připada-
lo až neuvěřitelné, že někdo
má tak silný osud a nikdo
o tom nic nenatočil. Přišlo mi
to jako nevyužitá šance.

Vy jste se pak připravovala in-
tenzivně na tu sportovní část
příběhu. Co to obnášelo?
Obecně to byla asi nejtěžší
role, kterou jsem měla. Před-
cházela tomu velká sportovní
příprava. Byla to zčásti i moje
iniciativa. Šlo o to, aby posta-
va hlavní hrdinky vypadala co
nejvíc autenticky jako profe-
sionální sportovkyně. Měli
jsme různá soustředění, kde
jsme řešili hlavně aspekty sko-
ků do vody, různé choreogra-
fie či dopady. K tomu jsem in-
dividuálně tři čtvrtě roku pět-
krát týdně cvičila. Bylo to po
narození první dcery, ale vy-
užívala jsem chvil, kdy spala.

Pro natáčení štáb sehnal
profesionály jak ze skoků do

vody, tak pornoprůmyslu.
Měla jstemožnost se
s nimi nějak bavit o jejich
kariérách?
Neměla jsem až tolik času,
protože jsem byla na obraze
dost často. Ale se sportovkyně-
mi jsem se běžně potkávala
v maskérně a ptala jsme se na
jejich cestu, jak se k tomu do-
staly, co je na tom baví a tak
dále. Jsou to většinou velmi
soustředění lidé, kteří jdou
hlavně po výkonu a nemají
moc čas se uvolnit. V tom mi
Andrea přišla skutečně podob-
ná. Ty holky opravdu působi-
ly jako stroje. Od malička
jsou vedené k tomu, co a kdy
mají dělat, a vše dodržují. Co
se týče pornoherců, s nimi
jsem upřímně moc kontakt

nevyhledávala. Přišlo mi, při
natáčení těchto scén, že jsem
se ocitla v nějakém zvláštním
světě, kterému nerozumím.
Neodsuzuji je, ale nevěděla
jsem, co bych se jich měla
ptát.

Vy jste se jako dítě a dospíva-
jící dívka věnovala sportovní-
mu aerobiku na vysoké úrov-
ni. Dokázala jste se tedy
vcítit do toho, co asi Andrea
prožívala při své kariéře?
Hodněkrát jsem se k tomu bě-
hem natáčení vracela. Já ale
byla nejvýše v juniorkách, tak-
že jsem se neocitla opravdu
v profesionálním sportu, kdy
už si tím i vyděláváte peníze.
Tlak na mě nebyl vyvíjen až
takový. Ovšem konkurenční
prostředí tam určitě bylo
imezimladými dívkami, hlav-
ně na soutěžích. Bylo to drs-
né, člověk se musel vyrovnat
i s prohrami a pomluvami.

V soutěžích se skáče do vody
i z desetimetrového prkna.

Dolů za vás sice skákala
dublérka, ale jaký to je pocit
– stát na samotnémokraji?
Natáčela jsem tam všechny
scény, které do filmu patří, ni-
jak jsme s úhlem kamery ne-
podváděli, že bych stála níž.
Vyvolává to i jistý pocit napě-
tí, když nahoře vidíte tu ma-
lou postavu. Lucie, sestra An-
drey, která nás trénovala, mě
lanařila, abych skočila, ale po-
hled dolů ve mně vyvolával
tak velký respekt, že jsem
toho nebyla schopná. Skákala
jsem ale z třímetrovéhomůst-
ku, abych udělala skok aspoň
technicky správně a také kvů-
li záběru pod vodou. I Lucie
řekla, že to vypadalo dobře.

Jak jste se stavěla k intimním
scénám?Přemýšlela jste už
při čtení scénáře, kamaž
budete ochotná zajít?
Ty scény se mi nečetly lehce,
navíc na papíře to vypadá ji-
nak než ve skutečnosti, takže
člověk vlastně moc neví, do
čeho jde. Rozhodně by nám
pomohl koordinátor intimi-
ty, což je třeba v Hollywoodu
běžné. Jinak jsme jako herci
hozeni do situace, že něco je
napsáno ve scénáři a my na
place tak trochu improvizuje-
me. Kdyby to bylo nazkouše-
né, jako třeba v divadle, herci
by se cítili určitě komfortněji.
S režisérkou jsem si procháze-
la obraz po obraze, kdy mi
ukazovala, co by chtěla vidět
a co je tam pro ni potřebné. Já
jsem říkala, za které hranice
už nepůjdu, a byla jsem při-
pravena i na to, že by mi řek-
la, že v tompřípadě to hrát ne-
můžu. To se ale naštěstí nesta-
lo, vyšly jsme si vstříc.

Vaše čeština se za několik
let, kdy točíte i u nás, zlepši-
la. Pracujete na ní nějak?
Neřešila jsem jazyk speciálně
s lektorem, ale pohybuji se tu
opakovaně a mám hodně čes-
kých kamarádů, tak věřím, že
i vaše publikum už mou češti-
nu přijme dobře. PAVEL URBANMoje dm-app

dm.cz

Darovat je
pro mě to
nejkrásnější

certifikovaná
přírodní kosmetika

alverde
Zimní les
sprchový gel 150 ml
+ tělové mléko 150 ml
+ krém na ruce 75 ml

129Kč
DLOUHODOBÁCENA

od 06.11.2023 129Kč

Tato nabídka je kusově omezena.

VEGAN

Více na Metro.cz

Natália Germáni v roli Andrey
Absolonové BONTONFILM

Rest a Redzed
Dva naprosto rozdílní uměl-
ci, dvě pódia, šest kol a jeden
vítěz. Unikátní koncept hu-
debního souboje se po 12 le-
tech vrací do Prahy. Rest (vle-
vo) a Redzed předvedou
30. listopadu ve Foru Karlín
show, ve které budou bojo-
vat o to, kdo více zaujme pub-
likum, protože právě to roz-
hodne o vítězi. Vstupenky na
redbull.cz/soundclash. MET
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Do pražského divadla Jatka78
přiveze švédský soubor Kom-
pani Giraff 25. a 26. listopadu
rodinné představení Goldber-
govy variace, které je hravé,
vizuálně poutavé, plné fanta-
zie, magie, vynálezů a experi-
mentů s nejrůznějšími objek-
ty, žonglování a akrobacie.
Účinkují zde český žonglér Fi-

lip Zahradnický z Cirku La Pu-
tyka a francouzská akrobatka
a tanečnice Clémence de Feli-
ce, kteří diváky zavedou na
cestu do světa neuvěřitelně
složitých strojů vyrobených
z předmětů každodenní potře-
by. Jejich kresbami se prosla-
vil americký karikaturista
Rube Goldberg. MET

inzerce

Švédové nabídnou
Goldbergovy variace

„Lidé snad mou češtinu přijmou“
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S náklady na úklid nedopal-
ků, jejich sběr a likvidaci
nyní pomůže obcím kolektiv-
ní systém Nevajgluj, a. s., kte-
rý vznikl na základě dohody
výrobců tabákových výrobků
a v těchto dnech obdržel
oprávnění k provozu od mi-
nisterstva životního prostře-
dí.
Podnět k jeho vzniku dal

zákon o jednorázových plas-
tech, podle něhož také nedo-
palky ohrožují životní pro-
středí; filtry se rozkládají až
15 let a do okolí se z nich mo-
hou uvolňovat mikroplasty.

Nedopalky cigaret hyzdímno-
há veřejná prostranství, par-
ky, okolí zastávek a venkov-
ních posezení. Obce a města
musí investovat čas, energii
i peníze do jejich úklidu a od-
straňování.
Hlavní povinností kolektiv-

ního systému provozova-
ného společností Nevajgluj,
a. s., bude zajištění úhrad ná-
kladů obcím na úklid, sou-
střeďování a další nakládání
s odpady tabákových výrob-
ků s filtry (nedopalky).
Tyto úhrady budou financo-

vány z příspěvků výrobců,

kteří tabákové výrobky uvá-
dějí na trh. Neméně důleži-
tým cílem bude osvěta veřej-
nosti, zaměřená na omezení
odhazování nedopalků v ob-
cích mimo určené sběrné ná-
doby (tzv. littering).
Spolupráce s kolektivním

systémem Nevajgluj, a. s., ne-
bude pro samosprávy měst
a obcí něčím novým. Řadu
let jsou zvyklé na podobný
typ spolupráce s kolektivní-
mi systémy, které zajišťují
zpětný odběr a zpracování vy-
sloužilých elektrozařízení
nebo baterií. Systém je po zís-

kání oprávnění na samém za-
čátku: „Abychommohli napl-
nit své povinnosti vyplývající
ze zákona, musíme uzavírat
smlouvy s obcemi tak, aby-
chomve třetím roce po uděle-
ní oprávnění spolupracovali
s minimálně 90 % obcí v Čes-
ké republice,“ říká Martina
Vrbová, ředitelka Nevajgluj,
a. s.
„Obcím, které budou vůči

nové spolupráci vstřícné
a uzavřou smlouvu ještě le-
tos, budou náležet úhrady již
za rok 2023,“ dodává. Návrh
smlouvy by všechny obce ČR

měly obdržet do svých dato-
vých schránek v průběhu ně-
kolika následujících týdnů.
Podle statistik se ročně na svě-
tě vyrobí zhruba šest bilionů
cigaret.
Jediným správným způso-

bem zacházení s nedopalky
je jejich odhazování do směs-
ného komunálního odpadu,
nejčastěji do odpadkových
košů, odkud je odpad odstra-
ňován nebo energeticky vy-
užíván v souladu se zákonem
o odpadech. Více informací
lze nalézt na webu www.ne-
vajgluj.cz. MET

Singl i video
Oblíbená třebíčská kapela
Like-it v čele s Dominikem
Křížem vydává nový singl
Už jsem dlouho nespal
a současně vyráží na své
první klubové turné, jenž
začne 1. prosince v Kopřiv-
nici a skončí 26. března v
pražském Rock Café. No-
vinka Už jsem dlouho ne-
spal překvapuje temnější
náladou. Dominik Kříž,
zpěvák a autor nového
singlu, se v ní zpovídá z
těžkého rozchodu. „Ten
rozchod byl pro mě fakt
bolestivý. Dostal jsem se
do hluboké deprese,“ dopl-
ňuje Kříž. K emotivnímu
singlu vyšel i klip. MET

Nový kolektivní systém podpoří
v obcích úklid nedopalků

inzerce

Dnes se bude od 17 hodin
v Hybernské ulici v Praze 1
křtít kniha Politika nejen pro
mladé. Právě mladí lidé, stu-
denti a absolventi nejrůzněj-
ších oborů se sešli ve spolku
Politika (nejen) pro mladé,
abymotivovali veřejnost k zá-
jmu o politické dění. Proč je
důležité zajímat se o politi-
ku? Jak je možné se zapojit?
Kde hledat informace? Kníž-
ka Politika nejen pro mladé
ve třinácti přehledných kapi-
tolách odpovídá na tyto a po-
dobné otázky, nabízí vysvětle-
ní, jak funguje dnešní rychlý
svět plný informací i dezin-
formací, a věnuje se mnoha
aktuálním ožehavým téma-
tům. MET

LI
KE

IT

Kniha o politice
pro mladé lidi
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Legendární režisér
David Fincher nato-
čil pro Netflix sní-
mek o rádoby zása-
dovém zabijákovi.

Po akci, která se fatálně zvrt-
la, se nájemný vrah pustí do
boje se svými zadavateli
i sám se sebou. Tak zní začá-
tek oficiální synopse nového
thrilleru Zabiják, který si
před pár dny odbyl premiéru
na obrazovkách streamovací
platformy Netflix. Perfekcio-
nistický režisér David Fin-
cher v něm, jak už předchozí

text napovídá, opět vypráví
příběh člověka, který zbavu-
je lidi života za peníze. Otře-
pané, až béčkové téma však
uchopuje patřičně po svém.
Divákům tedy servíruje chlad-
né, minimalistické vyprávě-
ní, rozdělené do několika čti-
vých kapitolek, které svým
stylem baví především filma-
ře samotného.
Pokud ale podobné sním-

ky, stejně jako já, naprosto
zbožňujete, bude pro vás Za-
biják možná i filmem roku.
A pokud by vás po zhlédnutí
Zabijáka přece jen trochumr-
zelo, že ve snímku absentuje
větší hloubka postav či něja-
ká podrobněji vysvětlenámo-

tivace hlavního hrdiny, ne-
věšte hlavu. I mezi předními
recenzenty se najdou ti, kteří
film horko těžko dokoukáva-
li. Natož aby zvedli palce
vzhůru. Pokud se ale necháte
okouzlit strohým režijním
stylem a především výkonem
Michaela Fassbendera, který
se pro podobné role zkrátka
narodil, bude vám odměnou
skvělý filmový zážitek.

Neobyčejná adaptace
Není to asi nijak důležité, ale
musíme to zmínit. Zabiják je
adaptací francouzského ko-
miksu. Jak jsem již zmínil, na-
točil jej režisér hitů Sedm, Zo-
diac či Zmizelá David Fin-

cher, který měl o zfilmování
předlohy usilovat neuvěřitel-
ných dvacet let. Nejde o žád-
né PR žvásty. Slavný puntič-
kář si svůj cíl konečně splnil
skutečně až díky čtyřleté
smlouvě s Netflixem, pro kte-
rý již natočil dobový a podle
mého názoru poněkud nud-
ný životopisný snímekMank.
Režisérovi fanoušci si od Za-

bijáka slibovali mnohé, pře-
devším však Fincherův sym-
bolický návrat na trůn krále
moderního krvavě brutální-
ho mysteriózního thrilleru.
A to se také stalo, respektive
děje. Byť, jak už to tak bývá,
nejsou zdaleka spokojeni
všichni.

Co je a není dobrý film?
Zabiják je vizuálně, a to i přes
svůj minimalismus, herecky
strhující podívanou. Nesou-
hlasíte? Jak by řekl Jára Cimr-
man,můžeme o tomvést spo-
ry, můžeme s tím nesouhla-
sit, ale to je asi tak všechno,
co s tím můžeme dělat. Na
soustředěného Fassbendera
se skvěle kouká, vnitřní mo-
nology jeho postavy, respekti-
ve nekonečného vypočítává-
ní jeho životních zásad, mott
a nejrůznějších statistických
údajů, se zase skvěle poslou-
chají. Tak moc dobře, že by
člověk úplně zapomněl na
skvělou práci zvukařů.
V první nejminimalističtěj-

ší patnáctiminutovce se totiž
snímek tváří tak, že v něm
mistři zvuku mnoho práce
mít nebudou. Opak je prav-
dou. A zdaleka nejen díky
podkresu od osvědčené dvoji-
ce – od Trenta Reznora a At-
ticuse Rose z kapely Nine
Inch Nails. Zvuk, respektive
jeho tlumenost či absence, je
zde pomalu další hlavní po-
stavou. Jakýmsi zabijákovým
parťákem.

Elegantní povrchnost?
Zda budete ústřednímu
(anti)hrdinovi fandit, je po-
chopitelně na vás. Jeho cestu
za pomstou, kterou dle svých
zásad vůbec nemá mít zapo-
třebí, však režisér vymyslel
dokonale. Fincher nikdy ne-
byl režisérem, kterého milují
všichni diváci. Zabiják je
toho opětovným důkazem.
Jeho nový komorní thriller je
ale přece jen v něčem trochu
odlišný. Do balíčku atmosfé-
ričnosti tentokrát záměrně
balí naprosto banální, až ko-
merčně primitivní příběh.
A jak je z diváckých reakcí pa-
trné, působí na ně skoro stej-
ně jako předchozí fincherov-
ky. A co se týče nových fan-
dů, respektive konzumentů,
které na Netflixu snímek be-
zesporu každým dnem nabí-
rá, ti mají nejspíš rádi žánr
obecně. FILIP JAROŠEVSKÝ

Moje dm-app
dm.cz

IDEÁLNÍ DÁREK,
KTERÝ ZARUČENĚ
POTĚŠÍ
Jednoduché pro Vás, mnoho
možností pro obdarovaného.

KTERÝ ZARUČENĚ 

dm
dár

kov
á ka

rta

dm dárková karta

dm dárková karta

Zakoupíte v libovolné hodnotě
od 50 Kč až do 5 000 Kč
ve všech prodejnách dm.
Vybírat můžete z více motivů.

Připravené dárkové karty
v hodnotě 500 Kč a 1 000 Kč
můžete také objednávat
v aplikaci Moje dm nebo
online na dm.cz.

Více informací k dárkovým kartám
a možnosti jejich nákupu pro
zaměstnance a obchodní partnery
najdete na dm.cz/darkovakarta.

Režie snímku podle
předlohy Alexise
Nolenta a Luca Jacamo-
na se ujal David Fincher.

• Scénář: Andrew Kevin
Walker

• Kamera: Erik Messer-
schmidt

• Hudba: Trent Reznor,
Atticus Ross

• Hrají: Michael Fass-
bender, Tilda Swinto-
nová, Charles Parnell,
Monique Gandertono-
vá, Kerry O’Malley
a další. JAR

Když se, podobně jako postava Michaela Fassbendera, živíte zabíjením lidí, hodně se při své práci načekáte. Věčná škoda že se již od režiséra
Davida Finchera nedočkáme další řady skvělého seriálu Mindhunter. Tu jedinou bych si dal raději než Fassbenderova Zabijáka. NETFLIX

ZABIJÁK

Unudí, či si jej zamilujete

inzerce
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Minulý týden jsem byl na akci, která byla organizačním deba-
klem. Víc o ní nepotřebujete vědět. Ale představte si to třeba
tak, že do skateparku s předpokládanou kapacitou 50 osob po-
zvete 300 lidí, vytyčíte pevnou trasu, kterou se dá dráha jedi-
ně projet, a na nástupní místo společné bruslařům a jezdcům
na BMX dáte otočný turniket. Jo a na nejprudší rampě vám
naneštěstí upadnou dvě litrové lahve oleje. Zhruba takhle.
Zasportovat si přijde řada vašich kamarádů: Někteří hlavně
proto, aby vás podpořili, jiní si chtějí popovídat se známými

a další si přišli fakt zajezdit. Ti
poslední, když vystojí druhou
půlhodinovou frontu na turni-
ket, proderou se davem k rampě
a dole se pak sbírají mastní
a potlučení, se zdvořile rozloučí
a odejdou. Když pak akci hodno-
tí, upřímně vám i ostatním řek-
nou, že byla špatná. A tím se
navždycky vyloučí ze slušné
společnosti.

V dnešním pozitivním světě je totiž všechno, co vytvoříte
nebo zorganizujete, úžasné. A skutečný přítel je ten, kdo vám
to tak nějak od srdíčka poví: Bylo to úžasné, Jiřinko. Ú-žas-né!
A těch zahořklých tupců, co všem akorát totálně zkazí nála-
du, si vůbec nevšímej. Nakonec si v pevném objetí všichni
jako Vinnetou a Old Shatterhand nasdílejí olej a krev. A já tak
trochu nostalgicky vzpomínám na doby, kdy mi, řekněme
Lukáš, občas řekl: Tak tohle jsi totálně podělal. Ne proto, že
by nebyl můj kamarád, ale proto, že byl.
Možná mi to napíše i na tenhle sloupek.
To víte: stará škola.

SUDOKU

Vydává:MAFRA, a. s., Karla Engliše 519/11, 150 00 Praha 5, IČ: 45313351, www.metro.cz. Kontakty: 225 065 111, dopisy@metro.cz, jmeno.prijmeni@metro.cz. Redakce: šéfredaktor - Petr Holeček,
zástupce šéfredaktora - Šimon Merta. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Inzerce: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, 225 065 120. Tisk:mafraprint – Praha a Olomouc
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PETR KUKAL
OKRESNÍ BÁSNÍK

20.15 OKTOPUS (13/13)
Jordán. Krimiseriál (ČR, 2023).
Hrají: M. Krobot, M. Šoposká,
K. Hádek, Z. Stivínová

21.25 Reportéři ČT
Kauzy a reportáže s Anetou
Snopovou

22.10 Dobré ráno, Brno! (1, 2/8)
Komediální seriál (ČR, 2023).
Hrají: J. Kolařík, Z. Zlatohlávková,
O. Kokorský, S. Lewandowska

23.05 Kriminalista V
Domov.
Krimiseriál (N, 2018-2019)

00.15 AZ-kvíz

20.00 Planeta opic
Dobrodružný sci-fi film (USA,
1968). Mohou někde existovat
vyspělejší bytosti, než jsme
my? Hrají: C. Heston, R. McDo-
wall, K. Hunterová, M. Evans.
Režie F. J. Schaffner

21.55 Rocketman
Životopisné drama (USA/VB,
2019). Hrají: T. Egerton, J. Bell,
R. Madden, G. Jonesová.
Režie D. Fletcher

23.55 Faunovo velmi
pozdní odpoledne
Komedie (ČR, 1983)

01.35 Synové boha Slunce

20.20 Kriminálka Anděl V (13)
Smlouva bez podpisu. Krimise-
riál (ČR, 2023). Hrají: D. Švehlík,
M. Taclík, J. Langmajer, H. Dvo-
řáková

21.30 Specialisté (185)
Hodinový manžel. Krimiseriál
(ČR, 2022). Hrají: M. Dejdar,
J. Hána, E. Leimbergerová

22.40 Víkend
Příběhy štěstí, proher a objevů

23.20 Kriminálka LasVegas II (15)
Důkazní břemeno.
Seriál (USA, 2001)

00.20 Dr. House V (21, 22)

20.15 Linka (1)
Dramatický seriál (ČR, 2019).
Policistka Zuzana Radová není
nadšená ze svého nového ko-
legy Filipa Mrkvičky, který po-
rušuje pravidla call centra
tísňové linky. Hrají: I. Chýlková,
O. Brzobohatý, E. Leimberge-
rová, M. Hofmann

21.30 Vinaři II (7)
Návrat. Komediální seriál (ČR,
2015). Hrají: V. Postránecký,
M. Taclík, P. Liška, J. Čvančarová

22.45 Mordparta (8)
Kořist. Krimiseriál (ČR, 2016)

23.55 Receptář prima nápadů

06.00 Ranní fresh

09.00 1Charted

11.00 Óčko hity
Klipy nonstop

15.00 NewMusic Radar

16.00 Óčko hity
Klipy nonstop

22.00 Naked Atraction Poland
Nové premiérové díly polské
verze nahé seznamky

22.30 Óčko flirt
Proud klipů a sexy vzkazy
diváků Óčka

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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U příležitosti Mezinárodního
dne dobrovolníků pořádá ne-
zisková organizace Open
House Praha debatu, která se
soustředí na roli dobrovolní-
ků v kulturním a uměleckém
prostředí. Debata s názvem
Umění bez cenovky: Dobro-
volníci v srdci kultury pro-
běhne ve středu 6. prosince
od 18 hodin v Tvůrčím domě
Elišky Peškové na Smíchově
a zúčastní se jí hosté z ne-
ziskového, akademického
i státního sektoru.
V panelu zasednou ředitel-

ka festivalu Open House Pra-
ha Klára Veselá, ředitel festi-
valu Jeden svět Ondřej Kame-
nický, produkční festivalu Po-
valeč Eliška Hůlová a Nataša
Diatková z Oddělení preven-
tivních činností a dobrovol-
nictví na Ministerstvu vnitra
ČR. Moderátorkou debaty je
Lenka Svobodová.

Co motivuje lidi k tomu,
aby se stali dobrovolníky a
jakémá dobrovolnictví příno-
sy pro jejich život? Jak se dob-
rovolnická práce v oblasti kul-
tury liší od charitativního sek-
toru? Jak kulturní organizace
získávají dobrovolníky a udr-
žují jejich zájem a nadšení?
Lze se inspirovat různýmimo-
dely a zkušenostmi ze zahra-
ničí? To jsou jen některé z otá-
zek, kterým se debata bude
věnovat.
Jejím cílem je hlouběji po-

chopit roli dobrovolnictví v
kultuře a poukázat na vý-
znam této činnosti pro demo-
kratickou společnost. „Festi-
val Open House Praha oslaví
v příštím roce 10 let a od té
doby se nám podařilo zapojit
přes 2500 dobrovolníků do or-
ganizace festivalu. V prvním
roce to nebylo snadné, proto-
že koncept tak rozsáhlé kul-

turní akce, která vyžaduje
práci velkého množství dob-
rovolníků, byl u nás v Česku
novinkou. Přesvědčit lidi, že
kulturní scéna potřebuje je-
jich nezištnou pomoc, sdíle-
ní zážitků a aktivní zájem, je
zcela rozdílnou disciplínou
než probouzet v lidech emo-
ce spojené s konkrétní pomo-
cí například znevýhodněným
spoluobčanům či jiným ži-
výmbytostem.Díky spoluprá-
ci s Ministerstvem vnitra ČR,
kterou jsme po několika le-
tech navázali zažádáním
o udělení akreditace pro prá-
ci s dobrovolníky, můžeme
šířit osvětu mezi lidmi, kteří
mohounajít obohacení v dob-
rovolnické činnosti zaměře-
né na práci s komunitou,
vzděláváním a architektu-
rou,“ říká ředitelka festivalu
a jedna z hostů nadcházející
debaty Klára Veselá. Festival

je určen pro širokou veřej-
nost. Do otevření budov se za-
pojilo více než 500 dobrovol-
nic a dobrovolníků. MET

Nakupte produkty
značek Samsung,
Xiaomi či Hasbro.
Nákupní svátek Black Friday
se těší mezi českými zákazní-
ky velké oblibě. Více než polo-
vina z nich (57 %) během něj
plánuje nakoupit, a ještě
o něco víc (58 %) je ochotno
své nákupy na tuto dobu zá-
měrně odložit. Právě cena
produktu je totiž rozhodují-
cím faktorem pro 63 % Če-
chů. Na jejich potřeby tak rea-
guje také platforma alle-
gro.cz, která se do kampaně
Black Friday zapojuje vůbec
poprvé, a to se slevami až
50 %. Akce se týkají například
produktů značek Samsung,
Sencor, LEGO či Hasbro.
Dle průzkumu, který reali-

zovala agentura Perfect

Crowd pro společnost Alle-
gro, 70 % Čechů deklaruje, že
v poslední době porovnává
ceny napříč e-shopy ještě více
než kdy dřív. S možným řeše-
ním tak přichází mar-
ketplace allegro.cz, který zá-
kazníkům kromě výrazných
slev, připravených v rámci
kampaně Black Friday, nabí-
zí také nově spuštěnou akci
„Záruka nejnižší ceny“. Ta
jim garantuje, že takto ozna-
čené produkty na žádném
z vybraných českých e-shopů
levněji nenajdou.

Našli jste zboží levněji?
Allegro totiž srovnává ceny
vybraných českých e-shopů
a následně značí produkty,
které allegro.cz nabízí za nej-
lepší cenu. Pokud by však zá-
kazník přece jen našel zboží
na jednom z uvedených inter-

netových obchodů levněji,
Allegro mu garantuje vrácení
150 % rozdílu v ceně, a to for-
mou kuponu uplatnitelného
na další nákup. Maximální
možná vrácená částka v jed-
nomměsíci pak činí 1000 ko-
run.
Akci „Záruka nejnižší

ceny“ spustilo Allegro těsně
před zahájením Black Friday
kampaně, která na platformě
běží od 20. listopadu a potrvá
až do konce měsíce. Na alle-
gro.cz tak mohou zákazníci
vybírat z tisíců nabídek od
více než 20 tisíc obchodníků,
včetně MALL a CZC, se sleva-
mi až 50 %. Akce se týká zboží
napříč kategoriemi, jako je
kosmetika, oblečení či dět-
ské hračky – tedy produktů,
které lidé nakupují během
Black Friday vůbec nejčastěji.

Pod stromečkemČeši
nejčastěji nachází kosmetiku
a oblečení
Právě kosmetické produkty
jsou zároveň nejběžnějším
dárkem, který Češi pořizují
pod stromeček. Mezi další vá-
noční stálice se pak řadí oble-
čení (37 %), hračky (36 %)
nebo knížky a CD (32 %). Kro-
mě ceny zboží je pro více než
třetinu Čechů stěžejní také
možnost nevyhovující zboží
případně snadno vrátit.
Na allegro.cz si tak mohou

předplatit členství v progra-
mu Smart!, kterým jim posky-
tuje neomezené doručení

i vrácení zboží zdarma, a to
u všech objednávek s mini-
mální hodnotou 299 Kč s do-
ručením do výdejních míst
i boxů. Předplatné programu
lze pořídit za roční poplatek
ve výši 299 Kč nebo měsíční
ve výši 59 Kč. Zákazníci, kteří
si chtějí nejdříve vyzkoušet,
jak snadné a pohodlné naku-
pování na allegro.cz je, mají
k dispozici i zkušební verzi
programu, zahrnující pět do-
ručení zdarma během šesti
měsíců. Všechny nákupy jsou
navíc chráněny prostřednic-
tvím služby Allegro Protect,
která zákazníkům garantuje
v případě problému vrácení
peněz až do 100 tisíc Kč, a to
do 48 hodin od rozhodnutí.

S aplikací nakoupíte ještě
výhodněji
Marketplace allegro.cz nabízí
zákazníkům více než 150 mi-
lionů nabídek a v rámci Black
Friday přináší kromě výraz-
ných slev také exkluzivní
akce pro uživatele mobilní
aplikace, která se aktuálně
řadí mezi nejstahovanější
v Česku.
Zákazníci nakupující pro-

střednictvím aplikace totiž
mají denně k dispozici uni-
kátní slevové nabídky dostup-
né pouze skrze ni. Při jejím
prvním stažení a prvním ná-
kupu mohou navíc očekávat
speciální kupony, které lze
následně využít při dalších
nákupech na tržišti. MET

Darujte lásku
Lásky není nikdy dost.
Ani v životě, ani pod
stromečkem. Darujte
knížku Péče o lásku.
Praktická příručka
umění milovat a být
milován od „love
blogerky“ Karoliny
Rauschertové je plná
motivace a inspirace,
jak lásku dělat dobře
a chytře. Hodí se pro
mladé začátečníky
i starší a pokročilé.
Autorce se podařilo
sestavit originální
a vtipný návod, jak se
naučit lásku v každo-
denním životě efektiv-
ně dávat i přijímat.

Dvě tváře
V on-line nakladatel-
ství Pointa vyšel pod
názvemDvě tváře poli-
cisty autobiografický
román policisty, který
autenticky popisuje
svůj životní příběh
a ukazuje, co všechno
obnáší tato práce a jak
může ovlivnit povahu
člověka. Příběh je po-
dle skutečné události
o mladíkovi, který se
rozhodne splnit si
životní sen a nastoupí
k české policii. MET

Allegro srovnává ceny e-shopů a nabízí lepší cenu. ALLEGRO.CZ

Dobrovolníci o kultuře

Festival se uskuteční příští rok
v květnu. OPEN HOUSE

KRÁTCE

Black Friday na allegro.cz
se slevami až 50 procent
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ABY BYLY VAŠE DNY
BEZSTAROSTNÉ

Nedovolte, aby vaše sebevědomí podkopávaly nepříjemné pocity kvůli
potížím s močením a vyřešte palčivý problém silou osvědčeného a tradičně
užívaného extraktu Saw palmetta.
Ulevte si od potíží a zajděte si do lékárny pro nepostradatelného parťáka
No-Prostal Strong. Jedná se o nejsilnější doplněk stravy na trhu na potíže
s prostatou* díky maximálnímu obsahu extraktu Saw palmetta. Navíc obsahuje
vitamin E, který chrání buňky před oxidativním stresem. Účinné složení tohoto
přípravku slouží k udržení zdravé prostaty, redukuje noční močení a podporuje
silný a nepřerušovaný proud moči.

PROSTATA?!
Potíže s močením řešte maximální silou

ně

je
o
e

*nejvyšší obsah Saw palmetta – srovnáno s doplňky stravy na lékárenském trhu, září 2022

Bolesti pohybového aparátu mají snadné a efektivní
řešení. Konopné mazání Thermolka je totiž dostup-
né i ve formě náplastí. Hřejivé náplasti intenzivně
prohřejí a rychle uleví od bolesti, ztuhlosti i přetížení
pohybového aparátu.
Zdravotnický prostředek Cannaderm thermolka
HŘEJIVÁ NÁPLAST NEW vyniká vysokou účinností
při řešení bolesti a ztuhlosti svalů a zad i komfortním
způsobem použití. Náplasti jsou ideální pro úlevu
od přetížení pohybového aparátu v klidovém
režimu. Silný hřejivý efekt náplasti intenzivně
prohřívá a omezuje bolestivost postiženého
místa. Díky inovované hydrogelové formě ná-
plasti lépe přilnou k pokožce, ale je možné je také
snadno odstranit bez nepříjemného podráždění
pokožky a trhání chloupků.
Konopné náplasti i mazání značky Thermolka jsou
k dostání v lékárnách a zdravých výživách.

KONEC BOLESTI ZAD,
svalů a kloubů

fortním
evu

také
ní

ka jsou

Zabraňte vzniku zánětu ucha či poranění zvuko-
vodu, které může být způsobeno nesprávným
a neopatrným čištěním ucha. Pro pravidelnou
ušní hygienu raději zvolte účinnější a hlavně
bezpečnější variantu!
Pro usnadnění hygieny uší a předcházení vzniku
zánětu ucha zvolte AurisClean ušní sprej z pré-
miové řady Da Vinci Academia, který bezpečným
a hlavně účinným způsobem odstraňuje nadměrný
ušní maz. Zdravotnický prostředek AurisClean ušní
sprej funguje na revolučním principu aktivního
kyslíku, čímž dochází k odloučení ušního mazu od
kůže zevního zvukovodu, a tím se snižuje riziko
zánětu ucha. Unikátní složení a pohodlná forma
aplikace ve formě spreje či kapek garantuje bez-
pečné užívání jak u dospělých, tak i dětí. K dostání
v lékárně.

Hemoroidy postihují až tři ze čtyř lidí. Příčinou jejich
vzniku je především nedostatek pohybu, sedavé za-
městnání, nadváha, ale také těhotenství nebo nadměr-
ný stres. Máte s hemoroidy problém i vy?

Trefou do černého je nejprodávanější gel
na hemoroidy v kategorii zdravotnických
prostředků – HemoStop Gel Max z prémio-
vé řady Da Vinci Academia. Díky kombinaci
dubové kůry, boswellie, Aloe vera a dalších
devíti bylin působí Hemostop® již při prvot-
ních problémech spojených s hemoroidy
(svrbění, štípání a pálení konečníku). Díky
Aloe vera má Hemostop® zklidňující účinek
při podráždění a svědění v oblasti koneč-
níku. Boswellie je využívána především
pro své protizánětlivé účinky. Je vhodný
také pro těhotné a kojící ženy. K dostnání
v lékárně.

Pálí, svědí, bodají? STOP hemoroidům!

Přímý zásah prot
i

hemoroidům! Šetrně odstraňuje
UŠNÍ MAZ!
Snižuje riziko
ZÁNĚTU UCHA!
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Před závěrečným
zápasem kvalifikace
ME řeší reprezenta-
ce potíže s provině-
ním tří fotbalistů.

Češi dnes od 20.45 přivítají
v Olomouci Moldavsko, se
kterým se v přímém souboji
utkají o postup na evropský
šampionát. Domácí tým je jas-
ný papírový favorit, ale atmo-
sféru před rozhodujícímutká-
ním narušil incident trojice
hráčů – Jakuba Brabce, Vladi-
míra Coufala a Jana Kuchty,
kteří navštívili noční klub
a museli opustit mužstvo.
„Sešli jsme se jako nejužší

vedení a došli k tomuto závě-
ru. Zavolali jsme pak hráče,
kteří to přijali a omluvili se,“
řekl včera k aféře manažer
reprezentace Tomáš Pešír.
„Já jsem o akci nevěděl, zjis-

til jsem to až ráno. Kluky to
mrzí, ale největší trest je to
pro ně,“ doplnil na tiskové
konferenci kapitán týmu
Tomáš Souček.

Svěřenci trenéra Jaroslava
Šilhavého mají na druhém
místě tabulky na soupeře
dvoubodový náskok a k pří-
mému postupu na šampionát
v příštím roce jim v posled-
ním letošním zápase stačí
uhrát nerozhodný výsledek.
Reprezentanti na remízu spo-
léhat nehodlají a outsidera,
s nímž se ale v březnu v Kiši-
něvě rozešli bez branek, chtě-
jí před vyprodaným stadio-
nem porazit. „Věřím, že po-
slední krok uděláme, dotáh-
neme to do zdárného konce a
postoupíme na Euro,“ prohlá-
sil kouč Šilhavý. ČTK

Opět nejely
Silný vítr připravil lyžařky
včetně Ester Ledecké také
o druhý víkendový sjezd Svě-
tového poháru na nové trati
ve středisku Zermatt/Cervi-
nia. Trojnásobná olympij-
ská vítězka se měla na zá-
vodní svahy na lyžích vrátit
po roce a osmi měsících.
Z osmi jízd na hranicích
Švýcarska s Itálií o pohárové
body se dosud neodjela žád-
ná. Na snímku vlevo Italka
Sofia Goggiaová. Ledecká
tak musí počkat na návrat
do SP lyžařek až do 8. prosin-
ce ve SvatémMořici. ČTK

Na účast naME v Německu
už se můžou po sobotě těšit
také Rumunsko, Švýcarsko
a Nizozemsko.

• Včera odpoledne se přida-
lo Srbsko. Francie o víken-
du deklasovala Gibraltar
14:0, což je nejvyšší výhra
v historii kvalifikací ME.

Sáblíková druhá
Rychlobruslařka Martina
Sáblíková obsadila druhé
místo v závodě na 3000 met-
rů na Světovém poháru
v Pekingu. Stejně jako před
týdnem na úvod seriálu v ja-
ponskémObihiru vyhrála
RagneWiklundová z Nor-
ska. Trojnásobnou olympij-
skou vítězku dělilo od vítěz-
ství 1,45 sekundy.

Pudilová prohrála
Nejlepší česká MMA bojov-
nice Lucie Pudilová nevylep-
šila svoji bilanci v elitní svě-
tové organizaci UFC a v Las
Vegas prohrála na body
s Ailin Pérezovou z Argenti-
ny. Devětadvacetiletá pří-
bramská rodačka Pudilová
si v jubilejním desátém zá-
pase v UFC připsala sedmý
nezdar.

Ve Finsku sedmí
Krasobruslaři Kateřina a Da-
niel Mrázkovi obsadili sed-
mémísto na Grand Prix
v Espoo a vylepšili si své
maximum v prestižní sérii.
Juniorští mistři světa získali
ve Finsku 172,58 bodu, o ne-
celé dva body více než před
měsícem při premiéře na
Americké brusli, kde byli
osmí.

Golfové úspěchy
Dvě české golfistky se na
turnaji Ladies European
Tour na Mallorce dostaly do
nejlepší desítky. Kristýna
Napoleaová, která po úvod-
ním kole vedla, skončila na
dělené šesté pozici, Jana Me-
lichová byla devátá. Kláru
Davidson Spilkovou vynes-
lo vydařené závěrečné kolo
na 13. místo. ČTK

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990. T.
734843403277315

Práce - nabídka
• Přijmeme strážné na HPP i
brigádu. HPP je vyhrazen pro
OZP. Místo výkonu práce:
Brno, Moravany, Modřice, Šla-
panice, Syrovice nebo Pohoře-
lice. Nepřetržitý provoz, mož-
né pracovat pouze denní smě-
ny. Tel.: 735 171 157. 277510

Nemovitosti - nabídka

Nemovitosti - poptávka

774 301 409

skayocapital.cz

Vykoupíme váš podíl
za víc, než myslíte.
Nepotřebujete
souhlas spolumajitelů.

Se spolumajiteli
není řeč?

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

Verstappen znovu kraloval
Nizozemský jezdec Max Verstappen (na snímku) z Red
Bullu ovládl Velkou cenu Las Vegas formule 1, osmnác-
tým triumfem v sezoně vylepšil vlastní rekord a 53. vítěz-
stvím v kariéře se vyrovnal Sebastianu Vettelovi na třetím
místě historického pořadí. Trojnásobný mistr světa pora-
zil ve „městě hříchu“ o více než dvě sekundy Charlese
Leclerca z Ferrari, který předjel v posledním kole Sergia
Péreze. Mexický pilot Red Bullu si i tak definitivně zajistil
druhé místo v šampionátu před Lewisem Hamiltonem. ČTK

AP

2x
AP

Tři hráči
vyřazeni

POSTUPUJÍCÍ

KRÁTCE
Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1


